
 
 
 

 
 
 
 

 

 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
Phillip Charles ble ønsket velkommen som ny representant for Unio. 
 

1) Tverretatlig samhandlingsarena for forebygging mot a-krim.  
 
Tverretatlig samhandlingsarena for forebygging mot a-krim er en ny arena 
for samordning og utvikling av nye forebyggende tiltak. Tor Kristian 
Gulbrandsen (Skatteetaten), leder for samhandlingsarenaen, orienterte om 
arenaen og hvordan vi kan benytte denne, se vedlagte presentasjon.  
 
De samarbeidende a-krimetatene er med i arenaen. Arenaen bygger på en 
felles forebyggende strategi. SMSØ-sekretariatet er ikke fast medlem i 
arenaen, men deltar ved behov. 
 
Vedtak:  
SMSØ oppfatter arenaen som et nyttig verktøy på overordnet nivå i arbeidet 
med informasjonsdeling og samhandling mellom etatene og arbeids- og 
næringsliv.  
 
Samhandlingsarenaen inviteres til et nytt SMSØ-møte i løpet av høsten 2021. 
 

 
2) DigØk 

Bjørn Marhaug (Skatteetaten) ga en kort status av arbeidet i DigØk, se 
vedlagte presentasjon. 
 
SMSØ var tilfreds med arbeidet så langt og uttrykte store forventninger til 
videre arbeid. 
 
Vedtak:  
Tas til orientering. 
 

  

Emne Samarbeid mot svart økonomi 
Møtedato og tid Tirsdag 13. april 2021,  13:00 – 15:30 
Sted Teams 
Tilstede Marta Johanne Gjengedal, Skatteetaten 

Erik Nilsen, Skatteetaten. Monica Bredesen vara fram til 14:00.  
Trude Tinnlund, LO 
Steinar Krogstad, LO/Fellesforbundet  
Anne Louise Aartun Bye, NHO 
Jørgen Leegaard, NHO/BNL  
Jan Christian Kolstø, Unio 
Siri Westgård, KS    
Phillip Charles 

Forfall Ingen 
Møteleder Marta Johanne Gjengedal 
Referent Jon Arild Ruud / Karl Børre Reite 



 
 
 

 
 
 
 

 

3) Ungt Entreprenørskap, utgående avtale 
Saken var opplyst gjennom forhåndsutsendt notat. 
 
Etter en diskusjon om samarbeidet sett i historisk perspektiv og 
økonomiske aspekter ved dagens avtale fattet SMSØ følgende vedtak: 
 
Vedtak: Unge nye næringsdrivende skal fortsatt være en prioritert målgruppe 
i handlingsplanen.  
 
SMSØ forlenger ikke avtalen med Ungt Entreprenørskap slik den foreligger i 
dag. Regnskapskursene videreføres ikke. Det er imidlertid viktig å ta vare på 
det gode samarbeidet med Ungt Entreprenørskap.  
 
Vi går inn i samtaler med Ungt Entreprenørskap om hvordan et slikt 
samarbeid kan ivaretas.  
 
Samarbeidet bør omfatte: 
• Skatteetatens veiledning til UE 
• Knytningen mot SMSØ's arbeid rettet mot barn og unge, slik som 

 Muligheten for UE å bruke hele/deler av våre opplegg rettet mot 
nye unge næringsdrivende 

 Muligheten for SMSØ å bemanne UE's program Vårt lokalsamfunn 
 Øvrige muligheter for fremtidig samarbeid 

 
Mulig videre samarbeid etter samtaler med UE tas opp i neste møte. 

 
 

4) Evaluering av regionale SMSØ, del 1 
Uttrekk av undersøkelsen foretatt blant SMSØ's regionale representanter 
ble gjennomgått. Se vedlagte presentasjon. 
 
Det ble raskt konkludert med at vi trenger mer tid til å se på resultatene 
sammen og diskutere regionale SMSØ's mandat og innretning i den enkelte 
organisasjon.  
 
Vedtak: Tas til orientering. Saken tas opp igjen på neste møte. 
 

 

5) Aktivitet knyttet til handlingsplanen 
Det ble knyttet korte kommentarer til utsendt notat. 
 
Vedtak: Tas til orientering. Planlagt reisemøte til Bergen henvises til e-
postbehandling. 
 
 
 
 



 
 
 

 
 
 
 

6) Status a-krimarbeidet 
Erik Nilsen gjennomgikk bl a regelverksutvikling, spesielt på taushetsplikt 
og deling av informasjon mellom etatene. Regelverket treffer ikke 
Skatteetatens taushetsregler. Her kommer det en ny sak til høsten. 
Detaljeringen i dette regelverket er forventet å sikre nødvendig 
mulighetsrom for deling av informasjon.  
 
Status for a-krimarbeidet ble også kort gjennomgått.  
 
Terje Norli, Skatteetaten, la deretter fram statistikk over utvikling og 
utbredelse av a-krim og etatenes innsats for å redusere dette. 
 
Flere uttrykte overraskelse over tallene som ble lagt frem. Det ble henvist til 
at flere andre kilder viste et mindre positivt bilde, bl.a NTAES, de regionale 
verneombudene m.fl.   
 
Trude Tinnlund, LO, kommenterte at det er stor forskjell på at innsatsen har 
redusert a-krimaktiviteten og at a-krim har økt. Når man ikke etterforsker 
og heller henlegger, så gjør dette noe med statistikker og undersøkelser. 
Kunnskapsgrunnlaget er et resultat av for lav ressursinnsats. 
 
Allerede i neste møte tas temaet opp igjen for å dykke litt mer ned i tallene 
med ønske om å skape en mer felles forståelse. 
 
Vedtak: Temaet tas opp igjen på neste møte. 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 


